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Protokół Nr XIV/2016 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

przeprowadzonej w sali konferencyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego        

w Aleksandrowie Kujawskim przy ul. Słowackiego 8 

w dniu 29 czerwca 2016 roku 

 

 
1. OTWARCIE. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim Pani Renata Golec  

rozpoczęła XIV sesję o godzinie 13
45

. 

 

Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, otwieram obrady               

XIV sesji Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim. Witam serdecznie Panie i Panów 

Radnych. Witam Pana Starostę wraz z członkami Zarządu Powiatu. Radnych Panią Wandę 

Buchalską i Pana Arkadiusz Świątkowskiego – Wiceprzewodniczących Rady Powiatu proszę 

o pomoc w prowadzeniu sesji, w szczególności przy liczeniu głosów w głosowaniach 

jawnych oraz pilnowaniu przebiegu przyjętego porządku obrad. 

 

 

2. STWIERDZENIE  PRAWOMOCNOŚCI  OBRAD (quorum). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec:  Szanowni Państwo, przechodzimy do 

stwierdzenie prawomocności obrad. Ustawowy skład Rady Powiatu wynosi 17 radnych. 

Według listy obecności, na moment otwarcia sesji uczestniczy w niej 15 radnych. Stwierdzam 

więc, że sesja dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że Rada Powiatu może obradować 

i podejmować uchwały w sprawach objętych porządkiem obrad, ponieważ jej obrady                        

są prawomocne. 

 

 

3. POWOŁANIE PROTOKOLANTA. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 3 - powołanie 

protokolanta. Statut Powiatu wymaga sporządzenia protokołu z przebiegu sesji.                          

Na protokolanta  proponuję Panią  Agnieszkę Sobiecką – Podlewską. Czy są inne propozycje? 

Nie widzę. Poddaję pod głosowanie propozycję, aby sesję protokołowała Pani Agnieszka 

Sobiecka - Podlewska.    

Kto z Państwa jest ZA zgłoszoną propozycją? Dziękuję bardzo. Czy jest ktoś PRZECIWNY? 

Nie widzę. Czy ktoś się WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Stwierdza się, że Rada Powiatu, jednogłośnie, powołała wyżej wymienioną osobę                        

na protokolanta dzisiejszej sesji. 

Przebieg głosowania: ZA- 15 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –                

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

 

Godzina 13
47

 – na salę obrad przybyła radna Pani Agata Ceglewska. 
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4. PORZĄDEK OBRAD SESJI. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 4 – porządek obrad sesji. Porządek obrad został przesłany Państwu Radnym przy 

zawiadomieniu o sesji. Problematyka podana w porządku obrad znajduje umocowanie                   

i uzasadnienie w projektach uchwał przesłanych radnym w materiałach przy zawiadomieniu           

o sesji. Informuję Państwa, że dzisiejsza sesja zwołana została na wniosek Zarządu Powiatu. 

W związku z tym, zgodnie z art. 20 ustęp 8 ustawy o samorządzie powiatowym, wszelkie 

zmiany wprowadzone do porządku obrad wymagają zgody wnioskodawcy. Pytam Państwa: 

czy są wnioski o zmianę porządku obrad? Nie widzę. W związku z tym przechodzimy do 

realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  

 

 

PORZĄDEK OBRAD XIV SESJI 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie protokolanta. 

4. Porządek obrad sesji. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach objętych porządkiem 

obrad sesji : 

5.1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 

10 Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, 

poddziałanie 10.2.2 Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego 

„Indywidualizacja procesu nauczania w Zespole Szkół Nr 3 w Aleksandrowie 

Kujawskim”: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej i Komisji 

Finansowo - Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

5.2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 

10 Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, 

poddziałanie 10.2.2 Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Dobry 

zawód to przyszłość”: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej i Komisji 

Finansowo - Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

5.3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 

10 Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, 

poddziałanie 10.2.3 Kształcenie zawodowe Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Szkoła 

zawodowa szansą na przyszłość”: 
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a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej i Komisji 

Finansowo - Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

5.4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie oraz realizację 

Programu aktywizacji społecznej, psychicznej i fizycznej osób z zaburzeniami 

psychicznymi „JESTEŚMY” realizowanego w ramach programu Ministra Rodziny, 

Pracy i Polityki Społecznej „Oparcie Społeczne dla Osób z Zaburzeniami 

Psychicznymi” w 2016 roku: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej i Komisji 

Finansowo - Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały.6. Informacje lub komunikaty. 

6. Informacje lub komunikaty. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

 

5. ROZPATRYWANIE PROJEKTÓW UCHWAŁ ORAZ PODJĘCIE UCHWAŁ                     

W SPRAWACH OBJĘTYCH PORZĄDKIEM OBRAD SESJI. 

 

5.1. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 

PRZYSTĄPIENIE POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO DO REALIZACJI 

PROJEKTU PARTNERSKIEGO W RAMACH OSI PRIORYTETOWEJ 10 

INNOWACYJNA EDUKACJA, DZIAŁANIE 10.2 KSZTAŁCENIE ZAWODOWE 

I OGÓLNE, PODDZIAŁANIE 10.2.2 KSZTAŁCENIE OGÓLNE 

REGIONALNEGO PROGRAMU OPERACYJNEGO WOJEWÓDZTWA 

KUJAWSKO-POMORSKIEGO NA LATA 2014 – 2020 ZATYTUŁOWANEGO 

„INDYWIDUALIZACJA PROCESU NAUCZANIA W ZESPOLE SZKÓŁ  

NR 3 W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM” 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przystępujemy do punktu 5 porządku 

sesji celem podjęcia uchwał w sprawach objętych porządkiem obrad sesji. Punkt 5.1 – 

dotyczy podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 

Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 10.2.2 

Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Indywidualizacja procesu nauczania  

w Zespole Szkół Nr 3 w Aleksandrowie Kujawskim”. O omówienie projektu uchwały proszę 

Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Szanowna Pani Przewodnicząca, Panie               

i Panowie radni. Niniejsza uchwała jest uchwałą intencyjną – deklarującą udział Powiatu 

Aleksandrowskiego, jako partnera Stowarzyszenia „HUMANEO” z siedzibą w Nowym Sączu  

przy realizacji projektu konkursowego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 Oś priorytetowa 10 Innowacyjna 

edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 10.2.2 Kształcenie 

ogólne zatytułowanego „Indywidualizacja procesu nauczania w Zespole Szkół Nr 3  

w Aleksandrowie Kujawskim”. Głównym celem projektu jest: nabycie przez uczniów 
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kompetencji kluczowych, wsparcie uczniów w planowaniu ścieżki kształcenia i kariery 

zawodowej, zakup doposażenia pracowni w szkołach i placówkach ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego. Realizacja projektu przyczyni się do złagodzenia zdiagnozowanych 

dysfunkcji uczniów Zespołu Szkół Nr 3. W związku z tym, że Urząd Marszałkowski  

a dokładnie komitet sterujący tym projektem, miał ogłosić konkursy w miesiącu wrześniu, ale 

konkursy zostały ogłoszone w lipcu niezbędne jest aby Państwo radni wyrazili zgodę 

intencyjną podejmując tę uchwałę. Będziemy wówczas mogli, jeszcze w lipcu, do tego 

konkursu przystąpić. W związku z powyższym, w imieniu Zarządu Powiatu, wnoszę  

o podjęcie uchwały w wersji przedstawionej. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Pana 

Andrzeja Nawrockiego – Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej proszę  

o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej, na posiedzeniu w dniu 

wczorajszym, pozytywnie, jednogłośnie, zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Aleksandrowskiego do realizacji 

projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 Innowacyjna edukacja, działanie  

10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 10.2.2 Kształcenie ogólne Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 

zatytułowanego „Indywidualizacja procesu nauczania w Zespole Szkół Nr 3 w Aleksandrowie 

Kujawskim”. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Proszę Pana Macieja Włocha – Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Budżetowej o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Proszę bardzo Pan Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. ja może 

od razu poproszę, żeby było sprawniej, jeżeli chodzi o  obrady, o wyjaśnienie tego samego 

problemu do punktów 5.1, 5.2 i 5.3. Moje pytanie będzie obejmowała wszystkie te trzy 

punkty. Po pierwsze: dlaczego musimy korzystać z usług stowarzyszenia Humaneo? Czy nie 

mogliśmy znaleźć partnera trochę bliżej niż w Nowym Sączu? Ja rozumiem, że minimalna 

wielkość wniosku to jest 5.000.000 zł, w związku z tym samodzielnie nie mogliśmy się 

ubiegać o dofinansowanie ale dlaczego musieliśmy skorzystać aż z tak odległej firmy? Drugie 

pytanie odnosi się bardziej do tego czego nie ma. Prosiłbym, żeby Pan Starosta się odniósł 

ewentualnie, bo konkretnie 28 czerwca do 31 sierpnia jest nabór na poddziałanie 6.3.2 

Inwestycje w infrastrukturę kształcenia zawodowego, konkurs RPO. Jeśli chodzi o informację 

o naborze to instrukcja zarządzająca Kujawsko – Pomorskim Regionalnym Programem 

Operacyjnym na lata 2014 – 2020 ogłasza nabór wniosków w trybie konkursowym w ramach 

działania 6.3 Inwestycję w infrastrukturę edukacyjną, poddziałania 6.3.2 Inwestycję  

w infrastrukturę kształcenia zawodowego. Schemat: inwestycje z zakresu modernizacji  



5 

 

i wyposażenia placówek systemu oświaty prowadzących kształcenie zawodowe w ramach 

szkolnictwa specjalnego. Termin rozpoczęcia składania wniosków to 28 czerwca, zakończenie 

31 sierpnia. Termin rozstrzygnięcia to styczeń 2017 roku. Składać wniosek może jednostka 

samorządu terytorialnego. Dofinansowanie można otrzymać na pierwsze inwestycje  

w infrastrukturę edukacyjną i szkoleniową  szkół oraz centrów i placówek prowadzących 

kształcenie zawodowe, polegające na: budowie, rozbudowie, wyposażeniu w bazę 

dydaktyczną nowych obiektów a także przebudowę i adaptację, modernizację, remont  

i wyposażenie bazy dydaktycznej w już istniejących obiektach ukierunkowane na tworzenie  

i rozwój warsztatów, pracowni kształcenia praktycznego zgodnie z potrzebami rynku pracy  

w tym inteligentnych specjalizacji. Maksymalny poziom dofinansowania, nie może być 

wyższy niż wielokrotność kwoty 50.000 zł odpowiadający ilości planowanych uczniów 

korzystających z przedmiotu projektu zgodnie z kryterium wytycznych kosztowych. Jeśli 

chodzi o budżet tego konkursu to jest, w przeliczeniu na złotówki, 26.328.000 zł. Wydaje się, 

że szanse są dość spore. My, Panie Starosto, w tym konkursie będziemy brać udział czy nie?  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu radnemu.  

O odpowiedź proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. 

Odnośnie tego pierwszego pytania: zwróćcie Państwo uwagę, że my przystępujemy do 

konkursów, które są określone w strategii obszaru rozwoju społeczno – gospodarczego 

powiatu aleksandrowskiego. Te nasze przedsięwzięcia, na etapie projektowania strategii, która 

jeszcze nie jest zatwierdzona przez Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

Dzisiaj, przed sesją, odbyło się w tej sprawie spotkanie z Wójtami i Burmistrzami. Tę 

strategię, po nowelizacji, po wspólnych uzgodnieniach z Wójtami i Burmistrzami oddajemy  

w piątek do Urzędu Marszałkowskiego. Natomiast te przedsięwzięcia są wpisane w strategię 

powiatu. Jeśli Państwo wyrażą zgodę, to będziemy w tych konkursach brali udział. Jeśli 

chodzi o konkursy, o których Pan mówił, z działania 6.3 za chwilę się odniosę. Pan 

Wicestarosta poszedł sprawdzić, za chwilę wróci i ja udzielę wtedy odpowiedzi. Złożyliśmy, 

natomiast, pełną dokumentację, posiadamy zaświadczenie z WOŚIU na temat gospodarki 

niskoemisyjnej, programu dotyczącego termomodernizacji. Tutaj tez konkurs ogłoszony był 

w kwietniu. Teraz wniosek dotyczący zaświadczenia uzupełniliśmy i Urząd Marszałkowski 

ma około 90 dni na ocenę merytoryczną wniosku. Dotyczy to termomodernizacji budynków 

w Hubalu. Jest to wniosek złożony na ponad 4.000.000 zł i jest on też ujęty w naszej strategii. 

Szanowni Państwo, skala dofinansowania w tych miękkich projektach, o których dzisiaj 

mówimy, wynosi 95% środków zewnętrznych. Natomiast nasz udział własny  

jest w wysokości 5%. Z tym, że może być to udział finansowy lub niefinansowy. My zrobimy 

wszystko, żeby ten udział zminimalizować tak aby, w większości, był on udziałem 

niefinansowym. Będą to takie rzeczy jak wynajęcie pomieszczeń, energia elektryczna, 

sprzątanie pomieszczeń i tym podobne. Zastanawialiśmy się z Panią Mirosławą Ziemecką,  

z Panią Skarbnik i z Panem Wicestarostą, zrobiliśmy rozeznanie i doszliśmy do takiego 

wniosku, żeby wybrać lidera tego projektu. Stowarzyszenie Humaneo jest znanym 

Stowarzyszeniem, prowadzącym, koordynującym projekty w Urzędzie Marszałkowskim oraz 

w Starostwie Powiatowym w Inowrocławiu. My będziemy partnerem a Humaneo będzie 

partnerem wiodącym. O środki finansowe, w naszym imieniu będzie aplikowało Humaneo. 

Humaneo będzie prowadziło szkolenia dla nauczycieli, współpracowało ze szkołami, będzie 

zakupowało sprzęt dla szkół. My z tego tytułu nie ponosimy żadnych kosztów. Koszty 

związane z zarządzaniem tym projektem są, jeśli się nie mylę, na poziomie między 5% a 9%  

i to koszty kwalifikowane, które będą pochodziły nie z naszych środków, ale ze środków 

przydzielonych nam przez Urząd Marszałkowski. Z tego względu jest taka decyzja, że my  
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w zakresie aplikowania o środki 2014 – 2020, mamy bardzo dużo wniosków. Wydział będzie 

bardzo dociążony. W związku z tym postanowiliśmy skorzystać z pomocy stowarzyszenia 

Humaneo. Jest ono sprawdzone. Rozmawiałem ze Starostą Inowrocławskim, z pracownikami 

Urzędu Marszałkowskiego, osoby te są zadowolone ze współpracy z tym stowarzyszeniem. 

Nie przeszkadza to, że siedziba firmy jest w Nowym Sączu, ponieważ ma ona 

przedstawicielstwa w poszczególnych województwach. Firma ta ma, naprawdę, dobre 

referencje. W związku z tym wszystkim, podjęliśmy taką decyzję. Uważam, że nie ma tutaj 

żadnego zagrożenia. Humaneo będzie partnerem wiodącym i przeprowadzi te trzy projekty.  

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Wojciech Marjański: Jeśli chodzi o konkurs, o którym 

mówił radny Pan Włoszek, to chciałbym doprecyzować. Wnioski o dofinansowanie projektu 

należy składać od 5 do 16 września 2016 roku. Mówimy tutaj o dwóch zadaniach, które 

mamy w planie zrealizować. Taki jest termin. Mamy wyłonionego wykonawcę, który 

sporządza dokumentację projektową i kosztorysową na adaptację pomieszczeń przy Zespole 

Szkół Nr 1, mówimy tutaj o budynku dydaktycznym przy szklarni. Mówimy też  

o warsztatach przy Zespole Szkół Nr 2, przy sali gimnastyczne i po drugiej stronie ulicy 

Sikorskiego adaptację pomieszczeń. Tak więc, na pewno, zdążymy w terminie złożyć tę 

dokumentację.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: W tej chwili dokumentacja jest w fazie 

opracowywania na to przedsięwzięcie, o którym mówił Pan radny Włoszek. 

Przygotowywanie tej dokumentacji zostanie ukończone i, na pewno, w wyznaczonym 

terminie przystąpimy do konkursu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Czyli rozumiem, że będziemy aplikować o środki w ramach 

tego konkursu. Ja znalazłem takie a nie inne ogłoszenie, jeśli coś się przesunęło odnośnie 

terminów to bardzo dobrze. Mam nadzieję, że faktycznie zdążymy złożyć wniosek, tak jak 

Pan mówi. Natomiast, nie jest to rzeczywiście termomodernizacja. Chciałbym się tylko 

dowiedzieć dlaczego akurat to stowarzyszenie Humaneo a nie inne? Też byłem na ich stronie 

internetowej, wiem, że działają na terenie całej Polski. Ale na terenie naszego, kujawsko – 

pomorskiego, województwa działają również dobre firmy. Dlaczego więc musimy sięgać tak 

daleko? Jaka konkretnie motywacja i czy Państwo również inne firmy prześwietlali pod tym 

kątem?  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Robiliśmy rozeznanie, kontaktowaliśmy 

się z wieloma jednostkami. Referencje przekazywane nam podczas rozmów telefonicznych, 

spowodowały, że to stowarzyszenie ma szeroki wachlarz działalności, jakość świadczonych 

przez nie usług jest wysoka. Jednostki, z którymi się kontaktowaliśmy wskazywały nam to 

stowarzyszenie jako godne polecenia. Podawano również inne nazwy, ale zawsze najbardziej 

pozytywnie, najbardziej pochlebnie, pod kontem jakości, zarządzania, rozliczania projektu, 

wyrażano się na temat tego właśnie stowarzyszenia. Osobiście potwierdziłem te informacje, 

dzwoniąc do Starosty Inowrocławskiego, Starosty Wąbrzeskiego. Nasz Urząd Marszałkowski 

zlecał temu stowarzyszeniu przeprowadzanie miękkich projektów. Owszem jest więcej 

stowarzyszeń ale podjęliśmy taką decyzję i ją Państwu rekomendujemy. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, czy wiadomo, kto jeszcze oprócz nas będzie 

partnerem, jeśli chodzi o Humaneo?  
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Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Stowarzyszenie będzie partnerem 

wiodącym a Powiat będzie, w tym projekcie, partnerem. Humaneo będzie liderem, 

koordynatorem, zarządzającym. Będzie to robiło w naszym imieniu. Zwróćcie Państwo 

uwagę, w Gminie Aleksandrów Kujawski Wójt zleca Lokalnej Grupie Działania, jako 

liderowi pewne działania. Partnerem wtedy jest Gmina ale prowadzi te zadania Lokalna 

Grupa Działania. Humaneo jest sprawdzone wielokrotnie. Chyba nikt nie przekazuje 

informacji nie pokrywających się ze stanem faktycznym. Urząd Marszałkowski, Starostwo 

Powiatowe w Inowrocławiu i w Wąbrzeźnie chwalili sobie współpracę z tym 

stowarzyszeniem. Stowarzyszenie to ma doświadczenie, szkoli nauczycieli, pracę swoją 

wykonuje w sposób bardzo dobry. Taki mam przekaz na ten temat. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Pan radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, w ogłoszeniu konkursu 10.2.3 minimalna 

wartość projektu wynosi 4.000.00 zł. Nie sądzę, żeby ten nasz projekt był wielkości 

4.000.000 zł. w związku z tym, rozumiem, że są jeszcze inni partnerzy do tego konkursu.  

I rozumiem, że nawet nie wiemy kto jest innym partnerem tego konkursu.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Jeszcze raz: to dotyczy obszaru rozwoju 

społeczno – gospodarczego powiatu aleksandrowskiego. Mamy wpisane te przedsięwzięcia w 

naszej strategii. Alokacja środków jest wyższa. My wszystkich środków nie wykorzystamy 

ponieważ we wskaźnikach i kryteriach są ograniczenia. Uczniowie, którzy kwalifikują się do 

tego typu projektu muszą spełniać pewne kryteria. Tak jak Pan radny mówi, ze względu na 

kryteria i wskaźniki, nie wszystkie środki finansowe będą wykorzystane. Ale już po 

rozstrzygnięciu konkursu, zobaczymy ile środków zostanie i będziemy jeszcze mogli  

w ramach tych środków przystąpić do działań innego typu. Ale będzie to dopiero  

w późniejszym okresie.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję Panu Staroście. Pan radny 

Józef Nowakowski. 

 

Radny Pan Józef Nowakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado.  To pojęcie lider, 

czy nazwiemy go realizatorem czy bezpośrednim beneficjentem, są to pojęcia umowne. 

Powiem na przykładzie: w ostatnich latach w Gimnazjum w Bądkowie realizowaliśmy dwa 

duże projekty, w jednym przypadku bezpośrednim beneficjentem, realizatorem był Poznań  

a drugim był ktoś z Wrocławia. Te instytucje z Poznania i z Wrocławia pełniły taką funkcję 

jak u nas Humaneo. Partnerem do realizacji zadań jest wtedy teren, w którym to 

przedsięwzięcie jest realizowane. W naszym przypadku będzie to powiat. Humaneo gdy 

zostanie beneficjentem będzie kontaktował się z dyrektorami szkół i będzie wynajmował do 

realizacji poszczególnych zadań nauczycieli tej szkoły albo nauczycieli, którzy będą mogli 

sprostać tym zadaniom. W ubiegłym roku braliśmy udział w dużym projekcie  

z przedsiębiorczości, uczniowie realizowali ten projekt przez półtora roku, to gdy byliśmy na 

wspólnym wyjeździe w firmie produkującej super ekologiczne przetwory, to dwa autokary 

zabrały najpierw nas, pod Lipnem drugą szkołę, potem jeszcze inną szkołę, Także razem było 

tam około 150 uczniów z różnych szkół. Zawieźli nas najpierw tam, gdzie było to 

realizowane, potem był posiłek i tak dalej. Oni wszystkim się zajmują. Wynajmują autokary, 

umawiają spotkania, prowadzą zajęcia, warsztaty. Oni biorą na siebie tę „brudną” część 

organizacyjną. Oni to rozliczają. Były takie doświadczenia w szkołach, że początkowo 

powierzano realizację gminie czy szkole i dochodziło do takich nieumiejętności. My nie 
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mamy takich kompetencji, żeby, na przykład, kwalifikować wydatki. Znam przypadki gdzie 

szkoły zwracały po kilkadziesiąt tysięcy z projektów, bo się na tym nie znały. Jeżeli to 

Humaneo ma wysokie rekomendacje to po co szukać lepszego kiedy jest dobry. Jeśli mają w 

tym doświadczenie, to moim zdaniem jest to firma wystarczająco wiarygodna, żeby to 

zrobiła, żeby zrobiła tę całą „brudną” organizacyjną pracę. Do tego i tak ktoś musiałby być 

wynajęty do koordynowania tego projektu, czy nazywałby się liderem czy koordynatorem czy 

jeszcze inaczej. Podejrzewam, że wykonawcami dużej części będą nauczyciele czy też inni 

pracownicy z naszego terenu, pracownicy tych placówek. Humaneo nie jest w stanie przysłać 

tutaj ludzi do codziennego realizowania tego typu projektów bo to nie będzie jedna akcja 

tylko będzie to proces trwający wiele miesięcy. Także myślę, że tutaj bezpośrednio zyskają, 

także finansowo, ci, którzy będą wynajęci przez Humaneo do realizacji poszczególnych 

modułów zadaniowych. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie radny, pozwolę sobie powiedzieć, że znam zasady 

funkcjonowania środków unijnych, konkursów. Jako firma realizowaliśmy 7 projektów,  

w których byłem koordynatorem a 5 autorem. W związku z tym, wydaje mi się, że jest to 

wystarczające doświadczenie, żeby mówić o projektach unijnych dość kompetentnie. Jak 

sobie przypominam, to szkoła nie ma osobowości prawnej. Pan powiedział, że zwrócą się do 

szkół, to mogą się zwrócić do szkół. Natomiast, żeby szkoła mogła uczestniczyć to musi być, 

oczywiście, zgoda danego organu założycielskiego. Natomiast, jeszcze raz podkreślam, tak 

jak jest to zapisane w tym konkursie to jest to minimalna wartość projektu 5.000.000 zł. Więc 

jednak, moim zdaniem, dobrze byłoby wiedzieć z kim akurat to stowarzyszenie chciałoby 

współpracować. Żebyśmy mieli gwarancję tego, że znajdzie się chociażby ileś jednostek, 

które się razem złożą na tę kwotę 5.000.000 zł. Ale rozumiem, że na tę chwilę tego nie wiemy 

także dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos? Pan radny Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja, po prostu, 

może pewnych rzeczy nie rozumiem, dlatego będę pytał, ponieważ kto pyta nie błądzi może 

tylko jeszcze głębiej wejść w niewiedzę. Dlaczego pytam? Czy to jest pierwszy program, 

który opracowujemy, taki strategiczny? Bo przyjmowaliśmy na poprzednich sesjach różne 

programy  długofalowe. Ten program chyba znienacka nie wyszedł. Trzy tygodnie temu 

mieliśmy sesję, dzisiaj wyjątkowo szybka, nadzwyczajna sesja. Czy nas gnają terminy, że te 

pieniądze, o które będziemy występować przepadają? Bo pośpiech jest wskazany przy łapaniu 

pcheł. A tutaj wszędzie wymagana jest rozwaga z tego tytułu, że podpisujemy umowę. Czy 

dajemy 5% czy więcej ale umowa zobowiązuje i jest to umowa do 2020 roku a dużo się może 

zmienić na przestrzeni czasu tym bardziej, że nie wiemy czy te pieniądze, o które patrzymy, 

dojdą do skutku, bo Unia zaczyna trzeszczeć a pewne wynagrodzenia czy jakieś tam koszty 

będziemy musieli ponieść za przygotowanie projektu. Nie wiem czy dobrze myślę, dlatego 

chcę rozwiać wątpliwości pytaniami. Druga sprawa: każda szkoła, każda jednostka ma jakieś 

swoje wizje, ma kompetentnych dyrektorów, radę pedagogiczną i wie co by trzeba zrobić. 

Zna możliwości swojej bazy lokalowej, szkoleniowej, statystykę ile uczniów. Bo ja tak to 

widzę jak w gospodarstwie, sobie bilansuję pewne. Być może, po prostu, po co dublować 

przez fachowców poleconych z zewnątrz skoro my mamy swoich kompetentnych ludzi. 

Myślę, że mamy kompetentnych ludzi, tak żebyśmy podołali. Po drugie: jeżeli już mamy 
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rekomendowaną firmę, wiemy że jest sprowadzona na terenie naszego województwa to 

chciałbym te ich referencje zobaczyć na piśmie. Żeby potem sobie nie strzelić samobója. Bo 

polityczne są zawsze zawirowania a fakty, umowy zostają. Potem będą jakieś procesy czy 

jakieś tam sądy czy coś innego. Ja jestem ostrożny z uwagi na to, że też kiedyś miałem dużą 

dozę zaufania i to mnie sparzyło w życiu. I dlatego jestem tu, w pewnym sensie, ostrożny.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Jeżeli można to ja może tutaj 

odpowiem Panu Grzegórskiemu. To nie jest pierwszy program edukacyjny, który jest 

realizowany przez powiat, gminy miejskie czy wiejskie. Są to programy, z którymi mamy już 

doczynienia od dłuższego czasu. Zapewniam Pana, że dyrektorzy placówek mają swój udział 

w projektowaniu działań. Dyrektorzy wnioskują o takie a nie inne pomoce, o konkretne 

działania, konkretne formy, liczbę godzin, przyjęcie na dane zajęcia liczby uczniów. 

Dyrektorzy kreują to. To nie jest tak, że przychodzi ktoś z zewnątrz i wszystko proponuje.  

W tej chwili, szkoła w której jestem Dyrektorem, również jest na etapie opracowywania 

takiego projektu. Pracują nauczyciele, grupy nauczycieli, zespoły nauczycieli. To nie jest tak, 

że to jest oderwane od rzeczywistości. Natomiast zysk dla szkoły, w przeliczeniu na pomoce 

dydaktyczne czy godziny do pracy z dziećmi, jest bardzo duży. Gminy czy powiatu zapewne 

nie byłoby stać, żeby zabezpieczyć tyle godzin pracy i pomocy, które możemy zyskać  

z takiego projektu. 5% to jest naprawdę bardzo mało. Natomiast myślę, że w kwestii 

finansowej, to też jest tak, że ten projekt nie wejdzie w życie w następnym miesiącu czy za 

dwa miesiące. Niekiedy na uruchomienie danego projektu potrzeba trochę poczekać. Nie 

podejmujemy absolutnie, żadnego ryzyka wchodząc w taki projekt. Na pewno będzie on  

z korzyścią dla szkoły i dla uczniów, którzy do niej uczęszczają.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Jeśli można, ja tylko dopowiem. W tych 

projektach, biorąc pod uwagę wskaźniki i kryteria, dyrektorzy szkół, pomimo tego, że 

zakończyli rok szkolny, przygotowali już wszystkie niezbędne dla tego projektu dane. Sami 

nauczyciele napracowali się ciężko, zbierając dane. Tak jak Pan radny mówił, to jest ogrom 

dokumentów. Dokumenty te muszą spełniać pewne wymogi, pewne wskaźniki i kryteria. My 

to mamy już opracowane, chodzi tylko o Państwa decyzję i do końca lipca złożymy wniosek, 

którego realizacja będzie od 1 września 2016 roku. Obszar Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego, to jest Strategia Rozwoju Powiatu ale na alokację środków 2014 – 2020, 

mamy w powiecie, do wydania, ponad 44.000.000 zł. Oczywiście kwota ta obejmuje 

wszystkie gminy. Będą się na to składały różne przedsięwzięcia. Jest podział środków na, tak 

zwane, projekty twarde – Europejski Fundusz Rozwoju Regionalnego i na projekty miękkie – 

Europejski Fundusz Społeczny. To co chcemy zrobić to jest finansowane z Funduszu 

Społecznego. Jest to zapisane w naszej strategii ale w obszarze rozwoju społeczno – 

gospodarczego. W tym obszarze w poszczególnych gminach zapisane są ścieżki rowerowe, 

termomodernizację, oświetlenie uliczne i jeszcze inne różne przedsięwzięcia. W tym okresie 

musimy te pieniądze wykorzystać. Marszałek Województwa będzie sukcesywnie, w tak 

zwanych, priorytetach inwestycyjnych, ogłaszał konkursy. Teraz ogłosił ten konkurs.  

W kwietniu był konkurs na termomodernizację. Później będą następne konkursy. Tak to 

wygląda. Nie ma tutaj żadnego zagrożenia. Jeśli Pastwo nie wyrazicie zgody na przystąpienie 

do konkursu to stracą nasze szkoły.  

Stowarzyszenie Humaneo ma rekomendacje, mamy pismo intencyjne. Po sesji proszę podejść 

do Pana Wicestarosty i Pan Wicestarosta pokaże Panu te dokumenty.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję  

i przystępujemy do głosowania.  
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Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Powiatu Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 

10 Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 10.2.2 

Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Indywidualizacja procesu nauczania  

w Zespole Szkół Nr 3 w Aleksandrowie Kujawskim”. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo. Kto                       

z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa się WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę. 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –             

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji                                       

(Uchwała Nr XIV/212/2016).    

 

 

5.2. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 

PRZYSTĄPIENIE POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO DO REALIZACJI 

PROJEKTU PARTNERSKIEGO W RAMACH OSI PRIORYTETOWEJ 10 

INNOWACYJNA EDUKACJA, DZIAŁANIE 10.2 KSZTAŁCENIE ZAWODOWE 

I OGÓLNE, PODDZIAŁANIE 10.2.2 KSZTAŁCENIE OGÓLNE 

REGIONALNEGO PROGRAMU OPERACYJNEGO WOJEWÓDZTWA 

KUJAWSKO-POMORSKIEGO NA LATA 2014 – 2020 ZATYTUŁOWANEGO 

„DOBRY ZAWÓD TO PRZYSZŁOŚĆ” 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 5.2 - podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Aleksandrowskiego do 

realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 Innowacyjna edukacja, 

działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 10.2.2 Kształcenie ogólne 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 

2020 zatytułowanego „Dobry zawód to przyszłość”. O omówienie projektu uchwały proszę 

Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

Radni. Projekt ten będzie realizowany w Zespole Szkół Nr 1 i Nr 2, które są prowadzone 

przez Powiatu Aleksandrowski. Głównym celem tego projektu, będzie nabycie przez uczniów 

kompetencji kluczowych, wsparcie uczniów poprzez planowanie ścieżki kształcenia i kariery 

zawodowej, jak również podniesienie kwalifikacji lub nabycie nowych kompetencji 

nauczycieli. W tym projekcie, również te szkoły zostaną doposażone w pracownie szkole,  

w niezbędny sprzęt ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Realizacja projektu 

przyczyni się do poprawy efektywności kształcenia ogólnego prowadzącego do zwiększania 

szans na zatrudnienie uczniów szkół ponadgimnazjalnych. W związku z powyższym wnoszę 

do Państwa radnych o podjęcie przedmiotowej uchwały w wersji przedstawionej przez Zarząd 

Powiatu. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Pana 

Andrzeja Nawrockiego proszę o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały i rekomenduje Radzie Powiatu podjęcie tej uchwały 
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w wersji niezmienionej. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Proszę Pana Macieja 

Włocha o przedstawienie opinii Komisji Finansowo – Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję. 

Bardzo proszę Pan radny Nowakowski. 

 

Radny Pan Józef Nowakowski: Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado. Pozwolę sobie 

zauważyć, że my od paru tygodni na posiedzeniach naszej Komisji zastanawialiśmy się nad 

pewnymi zmianami, jakie należałoby przeprowadzić, w systemie szkolnictwa podległego 

powiatowi. Rozważaliśmy jakie są perspektywy, jakie są możliwości i, po przyjrzeniu się 

założeniom tego projektu, wydaje mi się, że to może być dopełnienie tych naszych działań, 

które się w tej chwili toczą i do, których mieliśmy wrócić po wakacjach. Myślę, że jak 

dostaniemy konkretne założenia czy programy to będziemy mogli wesprzeć się nimi w tych 

naszych rozważaniach perspektywicznych, jakie mamy zamiar podjąć w sprawie 

reorganizacji systemu szkolnictwa właśnie zawodowego. Wydaje mi się, że może nam to 

pomóc.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać jeszcze głos? Nie widzę. W związku z powyższym zamykam dyskusję  

i przechodzimy do głosowania. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Powiatu Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 

10 Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 10.2.2 

Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Dobry zawód to przyszłość”. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                  

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś się WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –                     

nie było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji                                        

(Uchwała Nr XIV/213/2016).    

 

 

5.3. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 

PRZYSTĄPIENIE POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO DO REALIZACJI 

PROJEKTU PARTNERSKIEGO W RAMACH OSI PRIORYTETOWEJ 10 

INNOWACYJNA EDUKACJA, DZIAŁANIE 10.2 KSZTAŁCENIE ZAWODOWE 

I OGÓLNE, PODDZIAŁANIE 10.2.3 KSZTAŁCENIE ZAWODOWE 

REGIONALNEGO PROGRAMU OPERACYJNEGO WOJEWÓDZTWA 

KUJAWSKO-POMORSKIEGO NA LATA 2014 – 2020 ZATYTUŁOWANEGO 

„SZKOŁA ZAWODOWA SZANSĄ NA PRZYSZŁOŚĆ” 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 
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punktu 5.3 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 

Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 10.2.3 

Kształcenie zawodowe Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Szkoła zawodowa szansą na przyszłość” 

O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. Ten projekt, tak jak i poprzednie projekty, będzie również realizowany w Zespole 

Szkół Nr 1 i Nr 2. Głównym celem projektu jest podnoszenie umiejętności uczniów w ramach 

staży i praktyk, które nasi uczniowie będą odbywali u potencjalnych pracodawców, zakup  

doposażenia pracowni w szkołach i placówkach ze środków EFS, podniesienie kwalifikacji  

i nabycie nowych kompetencji przez nauczycieli ale tylko nauczycieli nauki zawodu. 

Realizacja tego projektu przyczyni się do poprawy efektywności kształcenia prowadzącego 

do zwiększenia szans na zatrudnienie uczniów szkół zawodowych wchodzący w skład 

Zespołu Szkół Nr i Nr 2, dla których organem prowadzącym jest Powiat Aleksandrowski.  

W związku z powyższym wnoszę do Państwa radnych o podjęcie uchwały  

w wersji przedstawionej przez Zarząd Powiatu. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Pana 

Andrzeja Nawrockiego proszę o wystąpienie i przedstawienie opinii Komisji Polityki 

Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu i proszę o przedstawienie opinii Komisji Finansowo – Budżetowej pana 

Macieja Włocha. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nie widzę. W związku z powyższym przystępujemy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Powiatu Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 

10 Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 10.2.3 

Kształcenie zawodowe Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Szkoła zawodowa szansą na przyszłość”. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                   

Czy ktoś z państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z państwa się WSTRZYMAŁ od głosu? 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –             

nie było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji                                       

(Uchwała Nr XIV/214/2016).    
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5.4. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 

PRZYSTĄPIENIE ORAZ REALIZACJĘ PROGRAMU AKTYWIZACJI 

SPOŁECZNEJ, PSYCHICZNEJ I FIZYCZNEJ OSÓB Z ZABURZENIAMI 

PSYCHICZNYMI „JESTEŚMY” REALIZOWANEGO W RAMACH 

PROGRAMU MINISTRA RODZINY, PRACY I POLITYKI SPOŁECZNEJ 

„OPARCIE SPOŁECZNE DLA OSÓB Z ZABURZENIAMI PSYCHICZNYMI”  

W 2016 ROKU 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 5.4 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie oraz realizację 

Programu aktywizacji społecznej, psychicznej i fizycznej osób z zaburzeniami psychicznymi 

„JESTEŚMY” realizowanego w ramach programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej „Oparcie Społeczne dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi” w 2016 roku. 

O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. W dniu 14 czerwca 2016 roku Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 

ogłosiło wyniki konkursu i dokonało podziału środków finansowych w konkursie „Oparcie 

społeczne dla osób z zaburzeniami psychicznymi” na 2016 rok. Oferta złożona przez Powiat 

Aleksandrowski uzyskała maksymalną liczbę punktów i uzyskała dotację w wysokości 

83.000 zł. Kwota dotacji stanowi 79,88% kosztów realizacji zadania. Wkład własny Powiatu 

Aleksandrowskiego wynosi 10.900 zł. Program jest kontynuacją programu realizowanego 

przez Powiat Aleksandrowski w latach 2014 i 2015. Program obejmuje osoby dorosłe – 

pensjonariuszy Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie, pacjentów Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku oraz dzieci i młodzież  

z niepełnosprawnościami intelektualnymi ze szkół specjalnych w Aleksandrowie Kujawskim. 

Zadanie publiczne przewiduje organizację wyjazdów mających na celu poznawanie historii  

i nabywanie nowych umiejętności, zielonej szkoły dla uczniów gimnazjum i szkół 

ponadgimnazjalnych oraz kursów kwalifikacyjnych i doskonalących umiejętności 

uczestników programu. Biorąc powyższe pod uwagę proszę Wysoką Radę o podjęcie uchwały 

w wersji przedstawionej  przez Zarząd Powiatu. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. 

Proszę Pana Andrzeja Nawrockiego o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Polityki Społecznej pozytywnie, jednogłośnie 

opinuje przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Proszę Pana Macieja 

Włocha o przedstawienie opinii Komisji Finansowo – Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado.  Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nie widzę. W związku z powyższym przystępujemy do podjęcia uchwały.  
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Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie oraz 

realizację Programu aktywizacji społecznej, psychicznej i fizycznej osób z zaburzeniami 

psychicznymi „JESTEŚMY” realizowanego w ramach programu Ministra Rodziny, Pracy  

i Polityki Społecznej „Oparcie Społeczne dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi” w 2016 

roku. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                   

Czy ktoś z państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z państwa się WSTRZYMAŁ od głosu? 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

Przebieg głosowania: ZA - 16 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –             

nie było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji                                       

(Uchwała Nr XIV/215/2016).    

 

 

6. INFORMACJE LUB KOMUNIKATY.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 6 - 

informacje lub komunikaty. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Proszę 

bardzo Pan radny Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Nie chciałbym być odebrany złośliwie. Chciałbym tylko 

odnieść się do tych naszych odpowiedzi na interpelacje. One są tak lakoniczne, że, po prostu 

szkoda papieru. Niektóre odpowiedzi, na przykład dotyczące kolegi Włoszka, że nie 

dysponujemy danymi, że pod koniec roku. Ale można było wskazać jak to było w 

analogicznym roku poprzednim, najwyżej porównać i wtedy by to zjawisko, o które pytał 

byłoby uwidocznione. Były też odpowiedzi, że zaczęto realizację zadania, przykładowo dwa 

tygodnie temu i jutro mija termin. Chciałbym się, w tym momencie spytać czy on będzie 

zachowany, czy to zadanie zostanie wykonane? To jest takie odbicie piłeczki, takie 

lakoniczne, że ja nie widzę sensu udzielania tych odpowiedzi na piśmie bo to szkoda papieru. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Ale ja myślę Panie radny, żeby Pan 

osobiście zapytał o to Pana Starostę, ponieważ w tej chwili Pan Starosta nie udzieli Panu 

odpowiedzi, ponieważ nie ma takiego punktu na sesji. Jesteśmy w punkcie informacje  

i komunikaty. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Nie chcę być złośliwy ale odpowiedzi są takie delikatne, 

króciutkie. Świadczyłoby to o tym, jak byśmy niepotrzebnie pytali.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę państwa, kto jeszcze chciałby 

zabrać głos? Bardzo proszę Pan radny Arkadiusz Gralak. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto.  

W związku z tym, że w dalszym ciągu pojawiają się informacje na sesji Rady Miejskiej 

Aleksandrowa Kujawskiego, o sprzątaniu ulic będących drogami powiatowymi  

a przebiegającymi przez miasto Aleksandrów Kujawski, mam prośbę o zintensyfikowanie 

działań i przyjrzenie się temu problemowi. Szczególnie chodzi o ulicę Długą, parkowanie 

samochodów na ulicy Narutowicza i utrudnione możliwości sprzątania tejże ulicy.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo.  Czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos? Bardzo proszę Pani radna Agata Ceglewska. 
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Radna Pani Agata Ceglewska: Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, Szanowni radni. 

Korzystając z okazji, ponieważ już nie będziemy się widzieli w wakacje, chciałbym 

serdecznie i gorąco zaprosić na Drugi Piknik Rowerowy, który odbędzie się w dniu 3 lipca. 

Start o godzinie 11
00

. Jeżeli ktoś z Raciążka i okolic będzie chciał do nas dołączyć, to 

jedziemy do Nieszawy. W Nieszawie oficjalne otwarcie. Jadąc drogami powiatowymi, 

będziemy mogli je podziwiać, dotrzemy do Raciążka. Przed ruinami zamku zapraszamy 

Państwa na piknik. Tam będzie przygotowany poczęstunek. Oczywiście warsztaty. 

Skończymy ten piknik o godzinie 17
00

 w Nieszawie. Zapraszam w imieniu Pana Burmistrza, 

Pani Wójt Gminy Raciążek i Gminnego Ośrodka Kultury. Zapraszam także 23 lipca na Dni 

Raciążka i na naszą główną imprezę pod nazwą „Postaw na kaczkę”. Tam się będzie bardzo 

dużo działo. Zaproszenie Państwo dostaniecie drogą internetową. Nie będę dzisiaj już 

przedłużać. Serdecznie zapraszam na te dwie imprezy w wakacje. Także 21 sierpnia 

zapraszam na Artystyczne Spotkania Zamkowe. Tak więc mam nadzieję, że będziemy mieli 

okazję w wakacje jeszcze się zobaczyć.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo za zaproszenie. Proszę 

bardzo Pan radny Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Proszę to, po prostu, potraktować jako informację, 

prośbę, zapytanie. Na posiedzeniu Komisji Rolnictwa Pan Starosta był i też poruszałem ten 

temat, że droga, która była reperowana tym natryskiem na odcinku od szkoły w Brzeźnie, 

koło Halagiery jest taki muld, załam koło Wyrzykowskiego. Na Młynku jak się jedzie to po 

prostu …. I ta droga, nie wiem czy już jest zakończona i jest odbiór. Czyli, po prostu, wskażę 

w których miejscach wykonawca powinien to uzupełnić. Pan Starosta sobie odnotował ale nie 

wiem czy to już jest odliczone. Proszę aby na to zwrócić uwagę, że na odcinku trzech 

kilometrów są, co najmniej, cztery lipne miejsca, które powinny być załatwione a je ominięto.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Kto z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Jeszcze, jeżeli można, mam pytanko: czy mógłbym 

mieć taką informację, na piśmie, odnośnie na jakim etapie została zawieszona czy 

zrealizowana, czy znajduje się realizacja drogi Brzeźno – Turzno. Będziemy mieli takie 

zabójcze, ostre zebranie w Brzeźnie, chciałbym przedstawić mieszkańcom informacje. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie radny, rozumiem, że teraz jest to 

interpelacja czy też zapytanie. My w porządku obrad dzisiejszej sesji nie mamy takich 

punktów. Mamy tylko punkt informacje lub komunikaty. Proszę zwrócić się do pana Starosty, 

po sesji, osobiście.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Dobrze. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę.  

 

 

7. ZAMKNIĘCIE OBRAD XIV SESJI RADY POWIATU. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo dziękuję wszystkim Państwu za 
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dzisiejsze obrady. Życzę Państwu miłego urlopu i pięknych wakacji. Zamykam obrady  

XIV sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego.  

Proszę wstać do hymnu.  

 

Zamknięcie obrad XIV sesji nastąpiło o godzinie 13
23

. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI: 

1. Pismo nr BO.0026.69.2016 z dnia 23 czerwca 2016 roku – wniosek Zarządu Powiatu  

o zwołanie sesji Rady Powiatu.  

2. Zawiadomienie o zwołaniu XIV sesji Rady Powiatu z dnia 23 czerwca 2016 roku. 

3. Potwierdzenie przez radnych Rady Powiatu odbioru zawiadomienia, porządku obrad              

i projektów uchwał na XIV sesję.  

4. Obwieszczenie Przewodniczącego Rady Powiatu o zwołaniu XIV sesji Rady Powiatu               

z dnia 23 czerwca 2016 roku. 

5. Pismo z dnia 23 czerwca 2016 roku znak: BO.0002.14.2.2016 w sprawie 

zamieszczenia w siedzibie urzędu miasta/gminy Obwieszczenia Przewodniczącego 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie zwołania XIV sesji Rady Powiatu. 

6. Lista obecności radnych na XIV sesji Rady Powiatu. 

7. Lista obecności zaproszonych gości na XIV sesji Rady Powiatu. 

8. Porządek obrad XIV sesji Rady Powiatu. 

9.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 

Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 

10.2.2 Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Indywidualizacja 

procesu nauczania w Zespole Szkół Nr 3 w Aleksandrowie Kujawskim”. 

10. Uchwała Nr XIV/212/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 

Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 

10.2.2 Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Indywidualizacja 

procesu nauczania w Zespole Szkół Nr 3 w Aleksandrowie Kujawskim”. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 

Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 

10.2.2 Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Dobry zawód to 

przyszłość”. 

12. Uchwała Nr XIV/213/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 

10 Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, 

poddziałanie 10.2.2 Kształcenie ogólne Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Dobry 

zawód to przyszłość”. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 

Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 

10.2.3 Kształcenie zawodowe Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Szkoła zawodowa 
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szansą na przyszłość”. 

14. Uchwała Nr XIV/214/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Aleksandrowskiego do realizacji projektu partnerskiego w ramach Osi priorytetowej 10 

Innowacyjna edukacja, działanie 10.2 Kształcenie zawodowe i ogólne, poddziałanie 

10.2.3 Kształcenie zawodowe Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 – 2020 zatytułowanego „Szkoła zawodowa 

szansą na przyszłość”. 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie oraz realizację Programu 

aktywizacji społecznej, psychicznej i fizycznej osób z zaburzeniami psychicznymi 

„JESTEŚMY” realizowanego w ramach programu Ministra Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej „Oparcie Społeczne dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi” w 2016 roku. 

16. Uchwała Nr XIV/215/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie oraz 

realizację Programu aktywizacji społecznej, psychicznej i fizycznej osób  

z zaburzeniami psychicznymi „JESTEŚMY” realizowanego w ramach programu 

Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej „Oparcie Społeczne dla Osób  

z Zaburzeniami Psychicznymi” w 2016 roku. 

 

 

Protokolant: 

Agnieszka Sobiecka – Podlewska   ........................................... 

 

 

Protokół XIV sesji sporządzająca podpisała dnia ……………. 2016 roku.         

 

 

 

 

ZATWIERDZAM 

 

Przewodnicząca 

Rady Powiatu 

 

Renata Golec 


